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M’angoixen els Jocs Olímpics 

 

Porto setmanes buscant informació amb arguments a favor i en contra de la 
celebració dels Jocs Olímpics i Paralímpics d’hivern al Pirineu i m’és impossible 
decantar-me per una opció. La falta d’informació no em deixa ser suficientment 
crítica per emetre una valoració i això m’angoixa. Val a dir que en trobo molta 
més en contra de la candidatura, tant pel que fa a arguments ambientals, com 
econòmics, com socials. D’arguments a favor, trobo poca cosa més que la 
millora del territori, però sense concrecions; argument genèric, buit de 
contingut, i amb cert punt de paternalisme i condescendència, només faltaria 
que no es volgués la millora del territori! 

Es parla del desdoblament de la línia ferroviària R3 i de la carretera C16. Per a 
què han de servir aquestes millores? Per facilitar les connexions entre l’àrea 
metropolitana i la Cerdanya i potenciar, encara més, el turisme i la segona 
residència de dijous a diumenge a la comarca, potser? O realment beneficiarà 
als habitants de la Cerdanya i el Pirineu? 

Que aquestes infraestructures s’han de millorar és evident, però fent una visió 
global del Pirineu les necessitats són moltes, diverses i urgents. Ningú em 
concreta quines seran les inversions, infraestructures i serveis que guanyarem 
amb la celebració dels Jocs, però el que sí que tinc clar és el que volem i 
NECESSITEM i que és un greuge històric que arrosseguem. 

D’arguments a favor, trobo poca cosa més que la millora del territori, però 
sense concrecions; argument genèric, buit de contingut, i amb cert punt de 
paternalisme i condescendència 



Al Pirineu necessitem una millora integral de l’Eix Pirinenc, que ens connecti 
entre valls de manera ràpida i segura i permeti unes comunicacions fluides. 
Necessitem unes telecomunicacions en condicions, que permetin la implantació 
de noves empreses i serveis a la zona, que potenciïn el teletreball i que 
permetin que noves famílies vulguin venir a viure en aquesta magnífica terra, 
que omplin de matrícules les escoles rurals dels pobles i ajudin a aturar el 
despoblament de la zona. 

Necessitem uns camins en condicions que no se’ns esfondrin ni pateixin 
despreniments, camins que són accessos rodats a nuclis pels quals hi circulen 
habitants que es desplacen per accedir diàriament a serveis bàsics com 
l’escola, la feina, els centres sanitaris o les compres. Necessitem 
infraestructures i serveis que realment siguin una inversió generadora 
d’economia i riquesa per al territori, que permeti que el jovent pugui retornar a 
casa seva al finalitzar els estudis, si ho desitja, i a la vegada sigui atractiu per 
retenir i atraure nou talent. Un Pirineu amb oportunitats, amb futur, amb riquesa 
i economia diversificada. 

Necessitem uns serveis públics i una administració propera, que estigui 
gestionada des del territori i no des de 150 o 200 km de distància, per això és 
essencial que hi hagi representació de tots els departaments de la Generalitat 
al Pirineu, perquè que els Serveis Territorials del Pirineu depenguin de Lleida, 
Girona o Barcelona, té tant sentit com que els de Girona depenguin dels de 
Tarragona. És només la gent d’aquí que coneixem al detall les mancances i 
necessitats del territori i cal gestionar-les des d’aquí. 

Aquests són alguns dels dèficits i demandes històriques que fa dècades 
reivindiquem des del Pirineu i que jo no he trobat reflectits en cap dels 
arguments pel Sí. Jo, vull i necessito, un Pirineu amb tot això i el que més 
m’angoixa és que potser ens volen fer passar bou per bèstia grossa. 
Necessitem un Pirineu informat i crític, i la manca d’informació de la 
candidatura facilitada fins ara no ho propicia. Si us plau, concreteu, informeu-
nos i decidirem! 

 


